
Protokół Nr V/2011 
z obrad V sesji Rady Miejskiej w Sędziszowie 

z dnia 17 lutego 2011 roku 
 

Otwarcia obrad sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Adam Mysiara. 
Stwierdził iż obecnych jest 13 radnych , sesja jest władna do podejmowania 
prawomocnych uchwał. 
Na sekretarza obrad zaproponował radną Bożenę Wójcik. 
Głosowanie – 13 głosów za 
Zapytał czy są wnioski do proponowanego porządku obrad? 
Radny J. Strzelec 
- w związku z pismem rodziców uczniów SP w Mstyczowie o zmianę decyzji i 
umożliwienie im powołania Stowarzyszenia, które będzie prowadziło szkołę, 
wnioskuję o zdjęcie z porządku obrad pkt. 6 w sprawie zamiaru likwidacji SP w 
Mstyczowie. 
Pan Burmistrz 
- odczytał pismo rodziców o zmianę decyzji, są to społecznie trudne decyzje. 
Wypracowaliśmy kilka propozycji rozwiązań, połączenie szkół Mstyczów i Tarnawa 
pozwala zachować szkołę publiczną w Tarnawie, 3 nauczycieli na stałe zatrudnionych 
zachowuje pracę i oszczędzamy 440 tys. Wczoraj rodzice byli u mnie i deklarowali 
chęć prowadzenia szkoły przez Stowarzyszenie. Pytali dlaczego inne szkoły mają 
przedłużone funkcjonowanie na rok a tylko Mstyczów do likwidacji. Tłumaczyłem , 
że w 6 klasach jest 27 uczniów gdzie klasy liczą 2,3,4 osoby. Samorząd jako instytucja 
odpowiadająca za całą gminę musi postępować racjonalnie. Teraz ze względu na 
zmianę przepisów stoimy pod ścianą, nie da się dopasować takich klas do standardów 
płacowych. Wydawało się, że propozycja połączenia szkół zyska akceptację, dla dzieci 
poza dowozem jest to bardzo dobre rozwiązanie, dla nauczycieli również nadal są 
zatrudnieni w oparciu o KN. Skoro jest wniosek i propozycja rodziców , że sami chcą 
prowadzić to my jako samorząd na pewno będziemy chcieli pomóc aby to wyszło. U 
nas nie jest tak jak w innych gminach gdzie od razu jest likwidacja, my proponujemy 
prowadzenie tych szkół przez Fundację czy Stowarzyszenie. W niczym nie 
przeszkadza żeby Stowarzyszenie prowadziło szkołę czy będzie uchwała o likwidacji 
czy przesunięciu w czasie. Przez kolejne 4 lata dzieci nie będzie przybywać, to Rada 
musi zdecydować. W Tarnawie z zerówką jest 57 dzieci, w Krzcięcicach 42, my 
musimy dopasować wynagrodzenia, koszty do ilości dzieci. 
Będziemy chcieli pomóc w takiej formie organizacyjnej jaką wybiorą rodzice. Nasz 
samorząd zawsze oświatę traktował jak oczko w głowie. Czy to będzie poprzez 
likwidację czy przekazanie deklarujemy pomoc dla rodziców. 
Radny M. Mentel 
- temat przekazania szkół do prowadzenia przez Stowarzyszenie czy Fundację narodził 
się 4 stycznia, proszę sobie przypomnieć jaka była opinia Rady. Wszystkie 4 szkoły 
mieliśmy przekazać do prowadzenia przez Stowarzyszenie lub Fundację, ja swoim 
apelem wyprosiłem jeszcze rok na zorganizowanie się Krzcięcic. Tarnawa i Mstyczów 
dogadały się w sprawie połączenia i zachowania w Tarnawie szkoły publicznej a 
Klimontów i Krzcięcice miały przygotować w jakiej formie będą prowadzić, 
prosiliśmy o czas na konsultacje społeczne. 



Pan Przewodniczący 
- jest wniosek radnego Jana Strzelca o wycofanie z porządku obrad pkt. 6. 
Radny M. Mentel 
- chcę opinii prawnika wobec uchwały § 1 mówi o likwidacji szkoły a rodzice piszą o 
prowadzeniu jej przez Stowarzyszenie , czy przeszkadza jedno drugiemu. 
Pan Przewodniczący 
- mówi Pan, że o reorganizacji oświaty rozmawiamy od stycznia, to nie prawda temat 
ten trwa od kilku lat. Pan jest radnym I kadencję i dlatego Pan nie wie. 
Radny M. Mentel 
- mówię o konkretach od stycznia rozmawiamy o 4 szkołach. 
Radny Z. Konieczny 
- padł wniosek radnego Strzelca, jeśli rodzice chcą szkołę prowadzić to my musimy ją 
zlikwidować. 
Pani Sekretarz 
- wg wypracowanych wniosków przygotowaliśmy uchwałę o zamiarze likwidacji 
szkoły w Mstyczowie i połączenia w jedną placówkę z Tarnawą. Jeśli rodzice złożyli 
deklarację, że zobowiązują się założyć Stowarzyszenie to podjęcie tej uchwały w 
niczym nie będzie przeszkadzało. Mamy otwartą drogę w dwóch kierunkach , albo 
Stowarzyszenie albo łączenie z Tarnawą, zafunkcjonuje jedna lub druga forma. 
Radny J. Strzelec 
- pomysł o połączeniu szkół Mstyczów i Tarnawa powstał później niż przekształcenie 
4 szkół. W moim okręgu jeszcze nie we wszystkich wsiach odbyły się zebrania. Jeśli 
dzisiaj podejmiemy uchwałę to tylko o zmianie obwodu. Mówimy że trzeba robić 
oszczędności bo dokładamy 3,5mln. 
Pani A. Skiba 
- dzisiejsza uchwała jest intencyjna, sprawa jest dwuetapowa. Pierwszy etap to zamiar 
likwidacji, o którym z zachowaniem terminu trzeba poinformować Kuratora, ta 
uchwała nie likwiduje szkoły. Dopiero druga uchwała mówi już o likwidacji. 
Radna B. Wójcik 
- powinniśmy tą decyzję przemyśleć, rodzice piszą że chcą prowadzić w roku 
szkolnym 2011/12, za krótki czas żeby załatwić formalności. Mamy inaczej traktować 
Mstyczów skoro nie zapoznani są wszyscy mieszkańcy. 
Pani Sekretarz 
- założenie Stowarzyszenia nie jest rzeczą skomplikowaną, przy naszej pomocy 
rodzice sobie poradzą, nie jest to długa procedura. 
Radny J. Strzelec 
- nie zgadzam się że Burmistrz będzie zmieniał obwody czy likwidował, od tego jest 
Rada. Uchwała idzie do Kuratora to już się coś dzieje i szkoła idzie do likwidacji. 
Pan Przewodniczący 
- chciałbym uporządkować dyskusję, mamy wniosek radnego i pismo rodziców. 
Radny Z. Konieczny 
- proponuję w projekcie uchwały dopisać drugie rozwiązanie dotyczące prowadzenia 
szkoły przez Stowarzyszenie. 
Pan Przewodniczący 
- poddał pod głosowanie wniosek radnego Strzelca o wycofanie z porządku obrad 
pkt.6. 



Głosowanie 
4 głosy – za 
6 głosów – przeciw 
2 głosy – wstrzymujące się 
Pan Burmistrz złożył pisemny wniosek o wprowadzenie do porządku obrad uchwałę w 
sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy na lata 2011 – 2020. 
Proponuję jako pkt. 9. Odczytał proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie quorum, przyjęcie porządku obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
3. Informacja o pracy Burmistrza. 
4. Interpelacje radnych. 
5. Uchwała w sprawie zamiaru utworzenia Zespołu Szkół Ogólnokształcących w 

Sędziszowie. 
6. Uchwała w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej im. Św. Huberta w 

Mstyczowie oraz utworzonego w szkole oddziału przedszkolnego. 
7. Uchwała w sprawie przyjęcia planów pracy Rady Miejskiej i Komisji stałych 

na 2011 rok. 
8. Uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy. 
9. Uchwała w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy na lata 

2011 – 2020. 
10. Odpowiedzi na interpelacje radnych. 
11. Wolne wnioski i dyskusja. 
12. Zamknięcie obrad. 

Głosowanie 
12 głosów – za 
1 głos – przeciw 
Ad. 2 
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
Głosowanie 
13 głosów – za 
Ad. 3 
Pan Burmistrz przedstawił informację o pracy w okresie międzysesyjnym. 
Ad. 4 
Radny J. Strzelec 
- na ostatniej sesji był wniosek o budowę podjazdu dla niepełnosprawnych przy 
Urzędzie, nie może on być przyjęty bo jest niezgodny z prawem. 
Radna B. Wójcik 
- mieszkanka Borszowic chciała mieć wgląd w protokół ze spotkania w sprawie 
Biogazowni i nie otrzymała czy to jest tajne. 
Pan Burmistrz 
- pierwsze słyszę, to co się omawia z mieszkańcami jest do wglądu. 
Pani H. Barska 
- nie zachodziła potrzeba robienia protokołu bo to nie była rozprawa administracyjna, 
dostarczyliśmy materiał dotyczący tej inwestycji. 
Radna B. Wójcik 
- to nie było spotkanie towarzyskie. 



Pan Burmistrz 
- my jako Urząd nie sporządzaliśmy protokołu, dalszy ciąg spotkań będzie 
prowadzony, materiały dotyczące inwestycji zostały mieszkańcom dostarczone. Są to 
inwestycje celu publicznego i miasta biją się o ich budowę. 
Pani H. Barska 
- będziemy organizować wyjazd do biogazowi i wtedy ze spotkania sporządzimy 
protokół. 
Radna B. Wójcik 
- kiedy zostaną usunięte  wszystkie plakaty wyborcze? 
- proszę o zamontowanie barierki z odblaskami przy zjeździe ze ślimaka. 
Radny W. Tabor 
- wykonać przepust przy posesji nr 179, który się zawalił a mieszka tam osoba 
poruszająca się na wózku inwalidzkim., 
- odziarnić ubytki w drodze od sołtysa w stronę nr 180, 
- k/ świetlicy w kierunku północnym droga była utwardzana a teraz po roztopach nie 
da się jechać. 
Radny D. Juszczyk 
- mieszkańcy Sadów proszą o złagodzenie zakrętu k/TAMAX, zimą zasypane i brak 
widoczności, 
- obniżyć krawężniki dla wjazdu karetek pogotowia na osiedlu. 
Radny N. Jawor 
- chciałbym wiedzieć które miasta domagają się budowy biogazowi, 
- wystąpić do Agencji aby przekazała część swoich gruntów na rowy melioracyjne, 
jeśli sprzedają grunt to powinni jakiś procent przekazać. U nas jest dużo bobrów robią 
tamy przez co zalewane są łąki. Na dziś u nas nie ma Spółki Wodnej. 
Radny J. Sroka 
- zwrócił się z prośbą aby firma kanalizacyjna jak najszybciej posprzątała plac przy 
OSP w Tarnawie. Mamy zebrania sołeckie, strażackie i nie możemy wejść do remizy. 
Firma nie reaguje na nasze prośby. 
Radny D. Juszczyk 
- proponuję opracować procedurę zimowego utrzymania dróg tzn. sypania piachem i 
solą aby w pierwszej kolejności posypywać najbardziej niebezpieczne miejsca jak 
wiadukt, zjazd ze ślimaka i przy Zespole Szkół przy Przemysłowej. 
Wiceprzewodniczący Z. Adamski 
- proszę o zadbanie o porządek w Rynku, chodzi mi o 3 posesje w centrum, które się 
rozpadają, panuje duży bałagan, 
- wykonać podjazd dla wózków na wiadukt, 
- ponawiam prośbę o zakup lustra do Rynku. 
Pan Przewodniczący 
- na przejeździe kolejowym są za wysokie tory, nie można przejechać wózkiem. 
Ad. 5 
Pan Burmistrz 
- odczytał uzasadnienie do uchwały w sprawie zamiaru utworzenia Zespołu Szkół 
Ogólnokształcących w Sędziszowie. 
     Zgodnie z art. 62 ust.1 ustawy o systemie oświaty, organ prowadzący szkoły może je 
połączyć w zespół, którego utworzenie następuje  w trybie art. 58 niniejszej ustawy- na 



podstawie aktu założycielskiego, który wymaga zaopiniowania przez rady pedagogiczne 
szkół , wchodzących w skład zespołu.  Ostatecznego  połączenia szkól można dokonać 
dopiero po uzyskaniu pozytywnej opinii  organu sprawującego nadzór pedagogiczny.  

      Zamiar połączenia Szkoły Podstawowej nr 1 im . T Kościuszki , Gimnazjum  i Liceum 
Ogólnokształcącego ( wszystkie szkoły usytuowane   są w kompleksie budynków  przy ul. 
Kościuszki 7 w Sędziszowie, stanowiącym połączony technologicznie jeden obiekt 
budowlany )w Zespół Szkół Ogólnokształcących , podyktowany jest warunkami 
organizacyjnymi , ekonomicznymi i lokalowymi. Wymienione szkoły funkcjonują w 
kompleksie połączonych budynków, korzystając  z części wspólnych sal . Wspólnie działa 
biblioteka i świetlica. Wspólne są ciągi korytarzy, centralne ogrzewanie, instalacja wodno- 
kanalizacyjna i elektryczna.  

W większości nauczyciele uczą  w min. dwóch szkołach celem uzupełnienia etatu. 

Utworzenie Zespołu Szkół: 

– jest zgodne z obowiązującymi przepisami prawa, 

- zwiększy możliwości nadzoru nad dydaktyką, wychowaniem, bezpieczeństwem, 
innowacyjnością oraz projektami , z uwagi na  większe możliwości czasowe i organizacyjne 
wicedyrektorów poszczególnych szkół, 

- nie  spowoduje obniżenia  prestiżu żadnej ze szkół, albowiem decydują o tym kwalifikacje 
nauczycieli, poziom nauczania oraz osiągane przez uczniów wyniki na sprawdzianach i 
egzaminach zewnętrznych, 

- zracjonalizuje politykę kadrową( część nauczycieli  uzupełnia etaty pracując w  dwóch 
szkołach), 

- stworzy lepsze warunki  zarządzania wspólnym obiektem w tym  również  wykorzystania 
posiadanych warunków lokalowych, 

- zsynchronizuje działania w zakresie remontów, utrzymania porządku, spraw bhp. 

 -  sprawy organizacyjne, finansowe i gospodarcze reprezentowane będą jednoosobowo przez 
Dyrektora Zespołu, 

- pozwoli na lepszą organizację pracy, efektywniejsze wykorzystanie  kadry pedagogicznej 
oraz pracowników administracji i obsługi. 

- stworzy  lepszą możliwość rozwiązywania trudnych problemów wychowawczych i 
przypadków dydaktycznych, 

- powstaną  formalnie lepsze  możliwości  gospodarowania  budżetem i majątkiem szkoły, 

-  zwiększy możliwości przygotowywania projektów  w celu pozyskania środków 
pozabudżetowych , 



- z uwagi na zmiany  ustawy o finansach publicznych  i  związaną z tym konieczność 
posiadania  przez każdą ze szkół 3  rachunków bankowych ( czyli łącznie  9 w  trzech 
szkołach) , utworzenie zespołu  pozwoli   na prowadzenie tylko  3, tym samym nie przyczyni 
się do wzrosty zatrudnienia w administracji. 

          Mimo utworzenia zespołu zachowania zostanie odrębność  Rad Pedagogicznych, Rad 
Rodziców    i Samorządów Uczniowskich poszczególnych szkół wchodzących w jego skład. 
Nie przewiduje się  również redukcji zatrudnienia. 

W latach  90 – tych   funkcjonował już Zespól Szkół obejmujący szkołę podstawową i liceum. 
Jego rozwiązanie nastąpiło z  uwagi na zmianę przepisów  określających  kwalifikacje jakie 
musiał posiadać dyrektor zespołu. Niniejsza uchwała stanowić będzie podstawę do 
wystąpienia do Świętokrzyskiego Kuratora Oświaty w Kielcach z wnioskiem o wyrażenie   
stosownej opinii odnośnie utworzenia zespołu. 

Pan Przewodniczący 
- dwa dni temu mieliśmy wspólne spotkanie Komisji, były różne dyskusje ale jeśli ktoś 
ma pytania to proszę. 
Radny J. Strzelec 
- zapytał czy będą oszczędności finansowe, to że ktoś sobie nie radził do tej pory to 
współczuję Panu, że przez tyle lat pracował Pan z ludźmi ułomnymi, niezaradnymi. 
Dopłacamy do oświaty 3,5mln, czy nie będzie się zwiększało, proszę to 
udokumentować. 
Pan Burmistrz 
- nie wyobrażam sobie aby to rozwiązanie powodowało zwiększenie wydatków. 
Wymieniłem punkty które racjonalizują pracę, to nie jest rozwiązanie oceniające pracę 
dyrektorów. Dążymy do lepszej efektywności pracy. My musimy podejmować wiele 
rozwiązań aby nie powodowały zwiększenia wydatków. 
W Urzędzie zatrudnienie nie zwiększyło się pomimo iż przybyło wiele dodatkowych 
zadań. Proszę spojrzeć ile wydaliśmy w ostatnich latach na inwestycje, ale teraz już 
nie damy rady prowadzić oświaty w tym stanie. My zawsze rozwiązania przyjmujemy 
większością , zawsze podejmując decyzje przeważała mądrość zbiorowa mimo, że 
były też głosy przeciw. Zawód nauczyciela i dyrektora to bardzo ciężka praca, poza 
szkołą pracuje się jeszcze w domu. My musimy poziom wynagrodzenia dopasować do 
ilości dzieci. 
Pani T. Szwaczka Dyr. SP Nr 1 
- my nie zgadzamy się na utworzenie Zespołu, należało wysłuchać co mają do 
powiedzenia Rady Pedagogiczne i Rady Rodziców, które wypowiedziały się 
negatywnie. Jako Dyrektor też mówię,  nie chcemy Zespołu, są to szkoły duże okazuje 
się ,że najlepiej się pracuje gdy są one oddzielone. Jeśli chodzi o sprawy finansowe to 
jesteśmy najtańszymi szkołami My mamy dzieci dysfunkcyjne, chcemy wiedzieć jakie 
korzyści z tej zmiany wynikną. My nie widzimy oszczędności, , problemy jakie 
mieliśmy z ogrzewaniem były do czasu wykonania modernizacji sieci ale tak to jest 
gdy łączy się stary budynek z nowym. Obsługa to wiadomo, że ludzie się starzeją, 
chorują przynoszą zaświadczenia o stanie zdrowia to i efekty pracy są inne. Zdajemy 
sobie sprawę, że oświata pochłania coraz więcej pieniędzy. Od przyszłego roku będzie 
już możliwość łączenia placówek tych samych typów tj. tworzenie grup przedszkolno 



– podstawówkowych i gimnazjalno – licealnych na danym obszarze. Przyjrzyjmy się 
na obwody, bazę szkół a może uda się podjąć inne decyzje. Jesteśmy za tym aby coś 
zmienić ale może warto wypracować 2-3 koncepcje, nad którymi będziemy 
dyskutować i wypracujemy rozwiązanie dalszego funkcjonowania. Zespół nie da 
oszczędności, jeśli chodzi o obsługę i administrację  to są ludzie trzeba się przyjrzeć 
dlaczego tak jest a zawsze może być lepiej. Przez ostatnie lata trwająca budowa 
obiektu sportowego i remonty w szkole utrudniały pracę. Na dzisiejszy czas powinna 
być nowa szkoła. Kilka razy były już podejmowane próby tworzenia Zespołu. 
Pamiętam gdy na sesji byli rodzice i mówiło się że będzie basen był śmiech a jednak 
powstał, to może i baza szkolna się zmieni, bo największym problemem jest ciasnota 
w podległej mi placówce sale na parterze nie nadają się do prowadzenia zajęć 
dydaktycznych. 
Koncepcja aby oświata nie generowała wydatków tak, ale niekoniecznie Zespół. 
Pan Burmistrz 
- jak ktoś słuchał dokładnie uzasadnienia to w każdym jego punkcie była troska o 
poprawę efektywności, w-ce dyrektorzy będą zajmować się dydaktyką, opieką i 
wychowaniem. Trzy lata temu były takie same głosy w sprawie Zespołu żeby szukać 
rozwiązań. My szukamy i proponujemy rozwiązania, w czym zespół skomplikuje dla 
ucznia, ni to samo dla nauczycieli innowacyjnych i pracowitych. 
Dyrektor Zespołu będzie czuwał nad całością. Nasze przedszkole funkcjonuje bardzo 
dobrze i tu nie robiłbym żadnych ruchów, to samo SP Nr 2. U was na jedną zmianę już 
nie ogarniacie, klasy są duże i koszty jednostkowe będą się zmniejszać. Tworzenie 
zespołu w odległych placówkach nie ma sensu, taniej gdy jest to w jednym 
kompleksie., nauczyciel nawet nie zauważy, że pracuje w zespole .Jedną osobę do 
analityki trzeba będzie przyjąć. Chciałbym abyśmy podjęli decyzję w spokoju, myśląc 
o dobru oświaty. 
Radny J. Sroka 
- Pani Dyrektor mówi, że ma w szkole dzieci z dysfunkcjami, ale za takim dzieckiem 
idą bardzo duże pieniądze. 
Pan Przewodniczący 
- zapytał czy jeszcze ktoś chce zabrać głos? 
Nikt się nie zgłosił. 
Odczytał uchwałę w sprawie  zamiaru utworzenia Zespołu Szkół Ogólnokształcących 
w Sędziszowie. 
Głosowanie 
11 głosów – za 
1 głos – przeciw 
1 głos – wstrzymujący się             uchwała Nr V?29/2011 
Ad. 6 
Pan Burmistrz 
- nie będę wymieniał wszystkich uwarunkowań, które przyczyniły się do podjęcia 
decyzji o zamiarze likwidacji szkoły w Mstyczowie. Dla przykładu podam , że 
Małogoszcz mający niewiele poniżej 5tys mieszkańców otrzymuje subwencję na płace 
10.373.000zł a my 7.460.000zł. Nie zgadzamy się ze sposobem naliczania subwencji 
co zgłosiliśmy do Posła, Stowarzyszenia Miast i Wsi oraz MEN. Ilość dzieci w 



Mstyczowie przez kolejne lata to 27,27,26,28, nawet jak klasy łączymy to i tak 
dokładamy do płac. My jesteśmy przyparci do muru ustawą o finansach publicznych. 
Odczytał projekt uchwały o zamiarze likwidacji SP im. Św. Huberta w Mstyczowie 
oraz utworzonego w szkole oddziału przedszkolnego. Jeżeli jest wola rodziców o 
utworzeniu Stowarzyszenia to w § 2 pkt. 2 zapiszemy taką możliwość, deklaruję 
pomoc w zorganizowaniu się rodziców. 
Wcześniej był pomysł połączenia szkoły z Tarnawą i zostaje szkołą publiczna. 
Przechodzą również nauczyciele zatrudnieni na stałe w Mstyczowie. Nauka byłaby w 
klasach nie łączonych to ogromna wartość. Takie rozwiązanie daje gminie 
oszczędność 440tys.  Nie może tak być aby utrzymanie 1 dziecka w szkole kosztowało 
16.000zł. Będę prosił i przekonywał o podjęciu uchwały ale jeśli będzie decyzja o 
utworzeniu Stowarzyszenia to my nie możemy zakazać. 
Dyr. SP Mstyczów 
- na dziś jestem Dyrektorem placówki w Mstyczowie, która teraz jest głównym 
punktem. Skrócenie czasu nie daje możliwości na integrację ze środowiskiem. Jest to 
najmniejsza szkoła i czynnik ekonomiczny przemawia za jej likwidacją ale jest jeszcze 
czynnik społeczny, ale trzeba czasu na rozmowy i spotkania a nawet imprezy 
integracyjne. W poniedziałek otrzymujemy informację że od 2012r powstaje jedna 
placówka publiczna. Rozumiem rodziców chociaż w całości nie popieram, tak 
stworzył się bunt i nienawiść. 
Radny J. Sroka 
- odbyły się 2 spotkania dotyczące zmiany formy prowadzenia szkół, na zebraniu 
wiejskim byłą akceptacja rodziców o połączeniu szkół. Na wyborach sołtysa też była 
zgoda na połączenie. 
Dyr. SP Tarnawa 
- usłyszałam że Rada Pedagogiczna nie była zainteresowana spotkaniem z rodzicami i 
łączeniem szkół, to nie było tak. Były spotkania i chcieliśmy się spotkać z 
nauczycielami i rodzicami z Mstyczowa. 
Radny J. Strzelec 
- dziś mówimy o likwidacji szkoły, proszę powiedzieć kiedy dostali program gdzie jest 
mowa o likwidacji. Na ostatniej sesji Dyr. Z Mstyczowa mówiła, że jakieś rozmowy 
idą ale powiedziała, że nie ma jeszcze argumentów aby taką decyzję podjąć. Gdy były 
zebrania my już taką uchwałę mieliśmy, dyskusja zbędna. Jeśli rodzice chcą założyć 
stowarzyszenie to dlaczego nie pozwalamy im tego zrobić. Mają być oszczędności z 
likwidacji Mstyczowa 440tys. Ilu nauczycieli jest na stałe zatrudnionych, te pieniądze 
idą za nauczycielem do Tarnawy a gdzie są koszty dowozu do Tarnawy (koszty 
kierowcy, opiekuna i autobusu). Róbmy tak aby kwota dopłaty do oświaty 3,5mln 
malała. Zróbmy takie zmiany niech zaboli wszystkich a będzie oszczędność a nie 
znaleźliśmy sobie takiego kopciuszka jak Mstyczów. Myślmy ekonomicznie, zmiany 
idą wszędzie. Jeszcze raz proszę zastanówcie się nad dowozem tych małych dzieci z 
końca gminy. 
Pan Burmistrz 
- muszę kilka rzeczy sprostować, możemy rozmawiać o sposobach reformy bez końca, 
mówić można pięknie tylko staniemy przed następnymi problemami i decyzjami, 
liczby mówią za siebie. Wydatki w 2010r na Mstyczów 552.647zł, przy 
proponowanym rozwiązaniu połączenia szkół Mstyczów i Tarnawa – 2 osoby 



przechodzą na emeryturę, 3 stale zatrudnione przechodzą do Tarnawy na mniejszy 
wymiar godzin. Nauczyciele z Tarnawy wyrazili wolę obniżyć sobie godziny aby 
przyjąć nauczycieli z Mstyczowa, nie łączymy klas i dokładamy do kosztów Tarnawy 
109.000zł to zostaje 440.000zł. Chcę zapewnić, że jeśli jest wola rodziców ze 
Mstyczowa założenia Stowarzyszenia to zrobimy wszystko aby pomóc a nie 
przeszkadzać. Nie zwiększymy ilości godzin, będzie tyle ile programowo musimy 
realizować nic ponad to.  Jeszcze dodatkowy wydatek na utrzymanie od września 
punktu przedszkolnego bo uważam, że powinniśmy nadal go prowadzić. Proszę 
rozważyć czy idziemy pod prąd ze szkodą dla kogokolwiek.  
Jest to uchwała o zamiarze, gdzie mamy jeszcze czas na szukanie rozwiązań, my 
patrzymy na ekonomię całości. To że w klasach jest 3 uczniów to mówią, że jest to 
niegospodarność Burmistrza. Rolą samorządu jest przy racjonalności działań pomagać. 
Już tyle czasu przeciągaliśmy na ile się dało ale przy takiej liczbie dzieci nie jest 
możliwe. 
Radny Z. Konieczny 
- przeczytał Pan uchwałę z dopisanym pkt. 2 a my nie mamy,  prosimy aby radni 
dostali poprawiony tekst. 
Radny J. Strzelec 
- czy w tej kwocie ponad 500tys. jest utrzymanie budynku? 
Pan Burmistrz 
- w tej kwocie mieszczą się wszystkie wydatki. 
Radny J. Strzelec 
- to koszty stałe zostają, palacze, sprzątaczki to trzeba jeszcze odjąć ich 
wynagrodzenie. 
Pani Skarbnik 
- nie ma tam kosztów obsługi finansowej szkół, którą robimy, nie ma dowozu. 
Radny J. Wiencek 
- patrząc na pismo rodziców i pkt.2 uchwały myślę, że są tak zdeterminowani że 
założą Stowarzyszenie i wtedy musimy się liczyć, ze Tarnawa też musi być 
reorganizowana. 
Pani S. Bratek 
- dlaczego tylko szkoła w Mstyczowie ma być zlikwidowana a były 4 szkoły do 
likwidacji. Dlaczego tylko my i w tak szybkim czasie? 
Pan Burmistrz 
- tłumaczyłem, że ta szkoła jest najmniejsza, szkoła która dotrwała przy tej liczbie 
dzieci ile się dało. Do płac w Klimontowie dokładamy 70tys. w Mstyczowie 216tys. 
Krzcięcice mają 46 uczniów, Tarnawa w następnym roku 51. Wydawało się że ten 
klimat utworzenie wspólnej szkoły w Tarnawie wyjdzie. Jak słyszę, że niektórzy 
rodzice chcą dowozić dzieci do sąsiedniej gminy Żarnowiec to gdzie jest solidarność z 
gminą. Tu poniosłem porażkę jeśli chodzi o integrację środowisk. 
Pan M. Baran 
- najdalsze miejsce skąd trzeba dowieźć dziecko to 14 km, dojazd potrwa ok. 1 ½ 
godziny i  nasze dzieci będą miały wycieczki krajoznawcze . 
Pan Burmistrz 
- na temat dowozu nigdzie nie ma łatwo, a demografia doprowadzi do tego że będzie 
coraz więcej dowożonych dzieci. 



Pan M. Baran 
- proszę zamknąć wszystkie 4 szkoły naraz dlaczego tylko nas ma boleć. 
Pan Burmistrz 
- koszt dziecka 16tys. a 11 tys. to jest różnica, jakimiś względami trzeba się podpierać. 
Jest Pan ojcem czy inaczej daje pan jednemu dziecku a inaczej drugiemu? 
Pani S. Bratek 
- dlaczego tylko Mstyczów jest likwidowany? 
Pan Burmistrz 
- bo to wy macie najmniej dzieci. 
Pan M. Baran 
- jeśli my założymy Stowarzyszenie to co z Tarnawą , czy też musi? 
Pan Burmistrz 
- oczywiście albo Stowarzyszenie albo przekażemy do prowadzenia przez Fundację. 
Radny J. Sroka 
- uchwała jeszcze niczego nie przekreśla, myślę że rodzice muszą się spotkać i może 
wypracujemy rozwiązanie. 
Pan Przewodniczący 
- to Rada Rodziców SP w Mstyczowie wystąpiła z propozycją utworzenia 
Stowarzyszenia. 
Poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie zamiaru likwidacji SP w Mstyczowie  
Głosowanie 
9 głosów – za 
3 głosy – przeciw 
1 głos -  wstrzymujący się                   uchwała Nr V/30/2011 
Ad. 7 
Pan Przewodniczący 
- odczytał uchwałę w sprawie zatwierdzenia planów pracy Rady i Komisji na 2011 
rok. 
Radny J. Strzelec 
- czy będziemy się jeszcze zajmować oświatą bo w planie pracy rady nie widzę ? 
Pan Przewodniczący 
- jest to plan ramowy, jeśli będzie potrzeba zajęcia się innymi tematami to znbieramy 
się i pracujemy. 
Głosowanie  
14 głosów – za                            uchwała Nr V/31/2011 
Ad. 8 
Pani Sekretarz 
- korzystając z obecności Państwa sołtysów chciałam poinformować iż dobiega końca 
kadencja samorządu rolniczego, najbliższe wybory odbędą się 3 kwietnia. Z terenu 
naszej gminy wybieramy 2 przedstawicieli do Powiatowej Izby Rolniczej. Do 4 marca 
musi zostać powołana Komisja Wyborcza. Burmistrz wyznaczył do Komisji Panią 
Teresę Szczęsną i Panią Małgorzatę Smerdzyńską do obsługi kancelaryjnej. Prosimy o 
zgłaszanie chętnych do prac w Komisji, członkami mogą być osoby będące płatnikami 
podatku rolnego. Siedzibą Komisji będzie SCK. 
Pani Skarbnik 
- przedstawiła uchwałę w sprawie zmian w budżecie gminy na 2011 rok 



Radny M. Mentel 
- w zał. Nr 2 dział 926 wydatki na kulturę fizyczną jest kwota 5013zł dla OSiR na 
podatek od działalności gospodarczej, czy ta kwota jest wliczona w umowę dzierżawy 
kawiarni. 
Dyrektor OSiR 
- nie jest wpisane w umowie, dla mnie też jest to zaskoczeniem bo te przepisy ukazały 
się teraz. 
Radny M. Mentel 
- to trzeba zaktualizować umowę żebyśmy my nie płacili. 
Pani Sekretarz 
- wszystko zależy od tego jak jest skonstruowana umowa, może być w formie ryczałtu 
lub za 1m2  i wszystkie media. 
Dyrektor OSiR 
- umowa była sporządzona przed wejściem tego przepisu, jest za 1m2 . 
Radny M. Mentel 
- Dyrektor wyjaśnił że nie wiedział o tym podatku, teraz trzeba sporządzić aneks do 
umowy bo pół roku taki składnik nie był brany pod uwagę. 
Pan Przewodniczący 
- poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie zmian w budżecie gminy 
Głosowanie 
13 głosów – za 
1 głos – wstrzymujący się                    uchwała Nr V/32/2011 
Ad. 9 
Pani Skarbnik 
- każda zmiana w budżecie powoduje zmianę Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy i każdorazowo musimy podejmować uchwałę w sprawie zmian w WPF. 
Odczytała uchwałę w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy na 
lata 2011 – 2020. 
Głosowanie 
11 głosów – za 
1 glos – wstrzymujący się                uchwała Nr V/33/2011 
Ad. 10 
Burmistrz udzielił odpowiedzi na interpelacje radnych: 
Pani B. Wójcik – zwrócimy się do Komitetów Wyborczych o usunięcie plakatów, 
- na wniosek o wykonanie barierki przy zjeździe ze ślimaka ZDP odpowiedziało, że 
woli zapłacić za uszkodzenie samochodu niż żeby ktoś miał się rozbić na barierce. 
Pan W. Tabor – przepust rozeznamy i zrobimy wg przyjętych standardów, 
- nie będziemy odziarniać bo tam będzie asfalt, 
- k/ świetlicy postaramy się zrobić gdy rozpoczniemy remonty dróg, 
Ta zima dała się we znaki, drogi są bardzo zniszczone, w Piołunce koleiny głębokości 
50cm, ziemia z pól zgarnięta na drogę. Poprosił sołtysów i radnych aby zwracali 
uwagę rolnikom żeby gdy jest mokro ciężkim sprzętem nie wyjeżdżali, bo wtedy 
żadna droga długo nie wytrzyma. 
Radny N. Jawor 
- dzierżawca z Boleścic przyoruje do asfaltu, kamienie wyciągnięte na drogę a 
Burmistrz umarza mu podatek. 



Pan Burmistrz 
- muszę zweryfikować informację, czy umorzenie czy przesunięcie terminu, należy 
mówić prawdę to było kilka lat temu po wypadku. 
Dalszy ciąg odpowiedzi: 
Pan D. Juszczyk – sprawę zakrętu przy firmie TAMAX musimy rozeznać w terenie, 
- obniżenie krawężników trzeba ustalić w jakich miejscach, musimy się zastanowić. 
Pani B. Wójcik – jeśli chodzi o protokół to nie my byliśmy organizatorami spotkania 
tylko przedstawiciele biogazowi, ale gdy będą następne spotkania z mieszkańcami 
sporządzimy protokół. 
Sołtys S. Ogórek 
- 7 lutego wpłynęło pismo do Rady i Burmistrza – odczytał protest mieszkańców. 
Pan Burmistrz 
- w Polsce działa już kilka biogazowi między innymi w Środzie Wielkopolskiej, 
zorganizujemy wyjazd aby zobaczyć jak funkcjonują. 
Radny N. Jawor 
- było tylu chętnych na kolektory słoneczne, dlaczego w to nie idziemy to jest czysta 
energia. 
Pan Burmistrz 
- to jest na razie propozycja, trzeba rozmawiać nie powinniśmy przeszkadzać gdy ma 
powstać coś co nie niszczy środowiska. 
Radny N. Jawor 
- od 30 lat mówiło się o biogazowniach ale małych przydomowych. 
Pan J. Szydłowski 
- zapytał kiedy doczekamy się przeorganizowania ruchu na przejeździe. 
Pan Burmistrz 
- drogę Sędziszów – Mierzawa uznajemy jako priorytet, planujemy lewoskręt na 
przejeździe. 
Pan N. Jawor – wystąpimy do Agencji o finansowanie rowów melioracyjnych, 
- szkody wyrządzane przez bobry na rzece, mieliśmy spotkanie w Starostwie ze 
służbami Woj. Zarządu Melioracji i ekologami, rozmowy były trudne. 
Pan D. Juszczyk – jeśli chodzi o procedurę usuwania śliskości to są drogi powiatowe, 
ale przy SP Nr 1 ZUK i tak posypuje. 
Pan Z. Adamski – musimy dotrzeć do właścicieli posesji i wystąpić o uporządkowanie, 
sami nie możemy wejść. 
Wiceprzewodniczący Z. Adamski 
- najgorszy budynek jest po p. Utrackiej, ona nie żyje ale córka która jest w DP 
prawdopodobnie przekazała im. Walący budynek bardzo szpeci. 
- od grudnia kamień i piach wpada w kratkę ściekową, nie czekałbym do Bożego Ciała 
tylko wcześniej to należy wyczyścić, to samo z rozpadającym się murkiem. 
- zwrócił się o zakup toalety przenośnej na plac zabaw  w Rynku. 
Pan Burmistrz 
- PUP nie uruchomił jeszcze środków i nie mamy ludzi. 
- w sprawie rozebrania murku p. Barska wspólnie z radcą przygotuje pismo i jeśli w 
ciągu 2 tygodni nie zgłosi się właściciel wejdziemy i wspólnie z OSP sami 
rozbierzemy. 



- podjazd na wiadukt dla wózków, teraz są inne przepisy prawne i służby budowlane 
nie wydadzą zgody, jedynie mogłaby być winda. 
Pan J. Szydłowski 
- jaki problem obok Dworca zrobić przejście dla pieszych i wózków gdzie będzie 
automatyczne zamykanie. 
Pan Burmistrz 
Pan Z. Adamski – podejmiemy czynności i ostatni raz lustro do Rynku zakupimy, 
Pan Przewodniczący – zgadzam się że są za wysokie tory, my tylko możemy poprosić 
aby poprawili. 
Pan Przewodniczący 
- zapytał czy będzie chodnik przy Dworcowej do starego cmentarza? 
Pan Burmistrz 
- będziemy rozmawiać z radnymi powiatowymi, w pierwszej kolejności proponuję do 
ZOL jako nasz udział w tym roku. 
Ad. 11 
Radny M. Mentel 
- wnioskuję o zakup 2 tablic ogłoszeniowych dla Mierzyna, jest to długa wieś i 1 nie 
wystarczy Proponuję 1 od strony Krzcięcic a drugą od strony Piołunki. 
Pan J. Szydłowski 
- czy można zobowiązać firmy kanalizacyjne do przywrócenia terenu po inwestycji do 
stanu pierwotnego. Wiele dzieci chodzi z Gródka przez łąkę, zapadła się ziemia, firmy 
robią bałagan i niszczą drogi. 
Radny S. Łazarski 
- teraz wiele nie da się zrobić ale chociaż prace porządkowe rejon Tysiąclecia. 
Przewodniczący Osiedla Sady 
- roznosząc decyzje podatkowe ludzie zgłaszali nieporządek na chodnikach po psach, 
proszą o egzekwowanie sprzątania przez właścicieli psów, może jakiś apel 
wystosować. 
Pani Sekretarz 
- przygotujemy apel w formie plakatu do rozwieszenia na osiedlach. 
Radny S. Łazarski  
- zróbmy coś aby bardziej egzekwować. 
Pan Przewodniczący 
- mieszkałem na osiedlu, gdy sprzątaliśmy po swoich psach to były komentarze i 
uśmieszki. 
Pan J. Jaworski 
- czy są czynione jakieś kroki aby odkupić od PKP plac między blokami 17 – 18 na 
plac zabaw? 
Pan Burmistrz 
- od wielu lat o to walczymy, czekamy na odpowiedź. 
Pan J. Jaworski 
- wysłaliśmy pismo o wyodrębnienie funduszu sołeckiego dla osiedla Sady, wiem że 
jest to niezgodne z prawem ale gdyby się dało jakąś część wygospodarować na 
modernizację osiedla, 
Na parkingu między 10 – 11 stoją 2 kosze ale krawężnik jest za niski i zjeżdżają na 
samochody, można to zablokować barierką. 



Pan Burmistrz 
- musimy zobaczyć na miejscu i zwrócimy się do Spółdzielni Mieszkaniowej, 
- fundusz sołecki może być tylko na wieś, koszty na sołectwa są większe niż zebrane 
podatki. Gdybyśmy jeszcze chcieli dać na miasto to będzie bardzo rozdrobniony 
budżet. W mieście robi się rzeczy z czego wszyscy mogą korzystać. 
Radna B. Wójcik 
- czemu Pan się wzbrania, przecież można wyodrębnić, chcemy współdecydować o 
pracach bo my najbardziej wiemy co jest potrzebne. 
Pan Burmistrz 
- zdecydowanie tak, ale wszystkie wydatki muszą być racjonalne. 
Pani Sekretarz 
- nie ma możliwości prawnej, można w budżecie zaznaczyć że są to środki na dane 
zadanie. 
Radna B. Wójcik 
- to jest tylko dobra wola Rady, 
Pan Burmistrz 
- proszę zobaczyć co zrobiliśmy na osiedlach niezależnie czyje tereny. Gmina musi 
prowadzić spójną politykę, proszę zrozumieć że nie możemy. Większość wniosków 
będzie realizowana wg możliwości. Proszę zgłaszać potrzeby do rady Osiedla. W br 
udało nam się odzyskać od Spółdzielni Mieszkaniowej 12.000zł. 
Radny N. Jawor 
- mieszkaniec Boleścic chce się podłączyć do wodociągu, czy może wynająć koparkę. 
Dyrektor ZUK 
- na dziś nie bo ustawa nie pozwala ograniczając prowadzenie działalności, sprzęt stoi 
a ja nie mogę robić. 
Pan Burmistrz 
- Dyrektor wystąpił o przekształcenie zakładu w spółkę ze 100% udziałem gminy. 
Komisja Budżetowa ma przepracować temat. 
Wiceprzewodniczący Z. Adamski 
- mieszkańcy Bąkowca proszą o barierkę na kładce, sami wykonają chcą tylko 
materiał. 
Pan Burmistrz 
- jak chcą sami zrobić to my kupimy materiał. 
Wiceprzewodniczący Z. Adamski 
- zapytał czy u nas ma być prywatna karetka pogotowia? 
Pan Burmistrz 
- do teraz gmina Sędziszów nie ma opieki ambulatoryjnej w święta i soboty. Pani 
Kierownik chce uruchomić taką opiekę, jest 2 chętnych Pogotowie i drugi podmiot. 
Wtedy ambulatorium byłoby w naszym Ośrodku Zdrowia, zależy kto dostanie 
kontrakt. 
Ad. 12 
Przewodniczący zamknął obrady V sesji rady Miejskiej w Sędziszowie. 
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